
Svar på skriftligt spörsmål SSS 365/2022 rd 

Svar på skriftligt spörsmål om att bevara ett täckande nätverk av apo-
tek 

Till riksdagens talman 

I det syfte som anges i 27 § i riksdagens arbetsordning har Ni, Ärade talman, till den minister 
som saken gäller översänt följande skriftliga spörsmål SS 365/2022 rd undertecknat av riksdags-
ledamot Minna Reijonen /saf: 

På vilket sätt ska det säkerställas att ändringar inte kommer att påverka apoteksnätverkets 
täckning och att glesbygden kommer att ha nära tillgång till apotekstjänster även i framti-
den? 

Som svar på detta spörsmål anför jag följande: 

Regeringens proposition till riksdagen om lagstiftning om förbättring av kostnadseffektiviteten i 
läkemedelsförsörjningen samt statsrådets förordning om ändring av 3 § i statsrådets förordning 
om läkemedelstaxa är för närvarande på remiss. Både propositionen och förordningen utgår från 
den reform av läkemedelsärenden som ingår i regeringsprogrammet för statsminister Sanna Ma-
rins regering. Reformen kommer att genomföras långsiktigt enligt riktlinjerna i den färdplan som 
anges i social- och hälsovårdsministeriets rapport (2019:5). Målet är att förbättra kostnadseffek-
tiviteten inom läkemedelsförsörjningen på ett sådant sätt att läkemedelssäkerheten och rådgiv-
ningen samt tjänsternas smidighet, tillgången till tjänster och tjänsternas tillgänglighet säkerställs. 
Förslagen anknyter också till finansieringen av den i regeringsprogrammet fastställda bindande 
minimidimensioneringen på 0,7 för omsorgspersonalen i enheter med heldygnsomsorg. 
 
Målen ska uppnås så att ändringarna medför möjligast små negativa konsekvenser för läkeme-
delsförsörjningen och apoteksnätet, inte ökar betalningsbördan för läkemedelsanvändarna, inte 
försämrar tillgången till apotekstjänster och läkemedel i glesbygdsområden och säkerställer till-
gången läkemedel runt om i Finland även framöver. 
 
Konsekvenserna av den föreslagna ändringen har bedömts av social- och hälsovårdsministeriet i 
samarbete med Säkerhets- och utvecklingscentret för läkemedelsområdet och Folkpensionsan-
stalten. Enligt bedömningen kommer ett antal apotek att bli förlustbringande till följd av refor-
men. Endast ett fåtal bland dem finns på orter med endast ett apotek. Därtill kan de apotek som 
blir förlustbringande vidta åtgärder för att anpassa sin verksamhet. Ändringarna förväntas inte 



väsentligt försämra tillgången till läkemedel och apotekstjänster. Lagpropositionen är nu på re-
miss, och det är möjligt att lämna synpunkter även gällande propositionens eventuella konsekven-
ser för apoteksnätet. 

Helsingfors 20.7.2022 

Social- och hälsovårdsminister Hanna Sarkkinen 
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